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Strømmenkvelden 2022 ble avholdt i 
Strømmen bibliotek  

31. oktober. Det er alltid stor spenning 
rundt siste post på programmet som er 
utdeling av Strømlingen. Hans-Olaf Lier, 
fra Strømmen Vel, kom med blomster og 
statuett og kunne raskt fortelle at årets 
mottaker av Strømlingen var Sagelvas 
Venner. 

Steinar Bunæs holdt foredrag om Sagelva ― en teknisk-industriell 
suksesshistorie. Sagene langs Sagelva fikk i flere hundre år tømmer samlet 

ved Bingen lenser og fraktet i flak ned Glomma opp Nitelva til Strømmen. Men 
tømmerflakene ble i ca. 1860 hindret av den nye jernbanebrua ved Fetsund og 
nye lenser og sorteringsanlegg ble bygget der i 1861. Tømmeret fra Fetsund ble 
tatt inn til nye dampmaskiner og sager i Lillestrøm, og planker fraktet på 
jernbanen til Kristiania. Kristiania hadde i alle år vært havneby for Strømmens 
sager, Lillestrøm overtok den rollen. Strømmens sager ble nedlagt og tre sterke 
industrier vokste fram; Strømmens Værksted 1873, Strømmen Trævarefabrik 
1884 og Strømmen Staal 1902.       Som alltid et godt og engasjert foredrag.

Foto: Vårt Strømmen

Tore Per Bakken 
tok imot og 

takket for blomster 
og statuett. En 
overrasket og glad 
dugnadsgjeng i 
Sagelvas Venner 
kom også opp på 
scenen for å ta imot 
anerkjennelsen.



Sagelvas Venner ble stiftet 
4. november 2002. Da 

denne informasjonen dukket 
opp på et nylig styremøte, 
ble vi raskt enige om at dette 
burde vi kunne feire. Ikke 
minst for å hedre de fem som 
satte det hele i gang. 
Stiftelsesmøtet i 2002 fant 
sted i et lokale tilhørende 
Strømmen Sparebank. I 
protokollen fra møtet kan vi 
lese at det var et overordnet 
mål å komme i gang med et 
organisert arbeid for å 
synliggjøre virksomheten 
langs Sagelva i daværende 
Skedsmo kommune. Særlig 
ønsket man å få frem det 
industrihistoriske perspektiv, 
men også å få fremhevet 

grøntarealet langs elva. Det var ca. 40 potensielle medlemmer til stede, og første 
valgte leder ble pådriver Alf Stefferud. Med i styret ble Arne Dolven, Per 
Klevan, Terje Aastorp og Per G. Jacobsson.  

11november 2022 ble en passende dato for oss å invitere til  20-
årsjubileum. Tore Per Bakken ønsket velkommen med en tale 

hvor han oppsummerte litt av hva foreningen har vært pådriver 
for og fått gjennomført med Sagstien, oppgangssag, kvern, 

Mølleparken, hvor det helt nytt av året er kommet opp et 
tømmerskur, samt en replika av Strømmen sidebane, som 
ventes ferdigstilt i 2023. Det er også skrevet og solgt flere 
hefter, bøker og holdt foredrag hvor Sagelva har vært det 
samlende tema. Det er veldig mange bidragsytere å takke 
for denne virksomheten som har vært med   å gi foreningen 
en solid økonomisk plattform. All investeringen foreningen 
har gjort koster penger. Det er viktig å følge med og sende 
søknad om midler der vi ser det er muligheter. De fire siste 

årene har vi blant annet mottatt midler fra Strømmen Sparebank, Lions Club 
Strømmen, Lillestrøm kommune, Jernbanedirektoratet og ikke minst 
Sparebankstiftelsen som har tilgodesett oss med betydelige beløp. Tore Per 
Bakken avsluttet med å hedre de fem som startet det hele for 20 år siden. 
Dessverre er Terje Aastorp gått bort og Per G. Jacobsson var ikke mulig å finne, 
men han antas å bo i Sverige. Men de tre andre, Alf Stefferud, Arne Dolven og 
Per Klevan, ble bedt om å komme fram for å få velfortjent heder og en symbolsk 
blomst. 

Sagelvas Venner 20 år



Finn Engedal takket for all den gode maten og 
avsluttet det hele med en skål for oss alle.

Så ble ordet gitt til kveldens toastmaster, Tore G. 
Hansen, som loste det hele trygt gjennom kvelden.  

Ganske snart var det Alf Stefferud sin tur. Han fortalte 
litt fra historien ifra mange av hans år som aktiv. 

Han ble etterfulgt av Tor Weinholdt som hadde 
en del historiske fakta å fylle inn. Etter han 

igjen var det Steinar Bunæs sin tur. Han 
har vært med i mange år og har hatt en 

finger med i mye og hadde selvfølgelig litt han    
ønsket å formidle.

I nger Gustavson og Dan Borgersen 
fra Strømmen Sparebank var også 

selvskrevne gjester, som den store lokale sponsor de 
er. De ønsket også å holde en tale og avsluttet den 
med en kjempeoverraskelse – en gavesjekk på 
50.000 kroner. Dette utløste selvfølgelig en voldsom 
applaus. 

Vår kjære ordfører i kommunen var selvfølgelig gjest, og 
han ønsket å formidle en stor takk fra kommunen for den 

flotte jobben som gjøres på dugnad i Sagelvas Venners regi. En 
jobb vi slettes ikke hadde trengt å gjøre, men som vi likevel 
stiller opp på gjennom den delen av året det ikke er snø – og 
som vi gjør helt uten å heve noen lønn. Han hadde med blomst, 
som han valgte å gi til de som hadde sørget for den gode 
maten. 

Tor Arne Holm syntes det gikk an å 
snakke om noe annet enn Sagelva 

og ledet oss inn i historien om 
Newton og eplet som falt ned rett ved 
ham. En kuriositet er at dette treet 
lever videre i dag via nyere epletrær. 
Tor Arne har besøkt dette epletreet og 
hadde med såpass med epler hjem at 
han hadde bakt Isaac Newton-
eplekake til festen.  

Tusen takk til arrangementskomiteen for en alle tiders jubileumsfest.



Grasrotgivere 
Som grasrotgivere kan du velge å gi 7% av din spilleinnsats hos Norsk Tipping 
til en organisasjon du vil støtte. Dette vil ikke ha betydning for dine 
vinnersjanser eller premier.  Hvis man ikke velger en grasrotmottaker går 
pengene til staten. Vi har per dags dato 49 grasrotgivere. Dette gir oss en 
kjærkommen inntekt på ca. 18700 kr per år.
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Levering av Saugdøla 
For å spare porto har vi alltid hatt frivillige medlemmer som leverer bladet og 
giro for medlemskontigent rett i postkassen din. Veldig mange har etter hvert fått 
postkassen innenfor låst dør, så budene våre får ikke levert. La oss få vite din  
e-postadresse. Send den til post@sagelvasvenner.org så sender vi deg Saugdøla 
og medlemskontigent elektronisk - raskere og billigere for alle parter.

På vårens driftsmøte ble det lagt fram en lang liste over oppgaver.  
Et etterlengtet tiltak var å sette opp tak 

over tømmerlunnen. Det har vært investert 
mye i brukbart sagtømmer, og noe av dette 
har dessverre gått tapt grunnet eksponering av 
«vær og vind».  I sommerhalvåret har 
tømmerskuret utviklet seg til en kombinasjon 
av lagring av tømmer og en nybygd 
oppslagstavle. Vi retter en stor takk til Lars 
Teigen og medhjelper Nils Sveinhaug. Med 
trykkimpregnerte materialer i bunnen 
kommer dette til å stå mange år fram i tid, og bruken av oppslagstavlen er en 
oppgave for seg.

Sagelvas Venner ønsker alle våre medlemmer, 
samarbeidspartnere og støttespillere en riktig 

God Jul og Godt Nytt År.

Sparebankstiftelsen DnB har igjen bevilget oss støtte til 
sidebaneprosjektet. Vi søkte om kr. 380 000 til 

strømforsyning, belysning og tilrettelegging for 
sceneutstyr på viadukten. Søknaden ble innvilget og vi er 
nå i planlegging for lyssetting av viadukt og vogner. Nok 
en gang retter vi en stor takk til Sparebankstiftelsen DnB.
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